
ДЕРЖАВНИЙ БІОТЕХНОЛОГІЧНИЙ УНІВЕРСИТЕТ 
 

ФАКУЛЬТЕТ ЛІСОВОГО ГОСПОДАРСТВА, 

ДЕРЕВООБРОБЛЮВАЛЬНИХ ТЕХНОЛОГІЙ ТА 

ЗЕМЛЕВПОРЯДКУВАННЯ 

 

ПРОТОКОЛ №1 

Засідання круглого столу робочої (проектної) групи, здобувачів першого та 

(бакалаврського) рівня вищої освіти спеціальності 206 «Садово-паркове 

господарство», стейкхолдерів та роботодавців в рамках «Проектування та 

оновлення освітніх програм зі спеціальності 206 «Садово-паркове 

господарство». 

від 16 березня 2023 року 

 

ПРИСУТНІ: декан факультету лісового господарства, 

деревооброблювальних технологій та землевпорядкування, д.е.н., проф. 

Суска А.А.; заступник декана, старший викладач кафедри 

деревооброблювальних технологій та системотехніки лісового комплексу 

Тупчій О.М.; гарант ОПП, доцент кафедри лісових культур, меліорацій та 

садово-паркового господарства, канд. с.-г. наук Біла Ю.М.; члени робочої 

групи: завідувач кафедри лісових культур і меліорацій та садово-паркового 

господарства, д-р. с.-г. наук, с.н.с. Распопіна С.П.; завідувач кафедри 

лісівництва та мисливського господарства, д-р. біол. наук, проф. Карпець 

Ю.В.; доцент кафедри лісових культур, меліорацій та садово-паркового 

господарства, канд. с.-г. наук Булат А.Г.; доцент кафедри лісових культур, 

меліорацій та садово-паркового господарства, канд. с.-г. наук Познякова С.І.; 

доцент кафедри лісових культур, меліорацій та садово-паркового 

господарства, канд. с.-г. наук Швиденко І.М.; стейкхолдери: Балашова Е.В., 

керівник СЛД «Green Angels»; Остоверх М.І., керівник ТОВ «АГРО-

ФЛОРА»; Помазан О.М., директор Національного природного парку 

«Гомільшанські ліси»; здобувачі першого (бакалаврського) рівня вищої 

освіти: Альберт О.І., Ужченко Г.І., Маленко Я.В., Ковальова Д.О., голова 

об'єднаної ради студентського самоврядування факультету лісового 

господарства, деревооброблювальних технологій та землевпорядкування 

Опашнюк А.О. 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:  

1. Вступне слово декана факультету лісового господарства, 

деревооброблювальних технологій та землевпорядкування Суски А.А. 



2. Обговорення освітньо-професійної програми спеціальності 

206 «Садово-паркове господарство» першого (бакалаврського) рівня вищої 

освіти розроблену на факультеті лісового господарства, 

деревооброблювальних технологій та землевпорядкування Державного 

біотехнологічного університету. 

3. Затвердження внесених пропозицій та їх врахування в освітньо-

професійній програмі першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 

спеціальності 206 «Садово-паркове господарство», та навчальному плані на 

2023-2027 рр. 

СЛУХАЛИ: гаранта освітньо-професійної програми, доцента кафедри 

лісових культур, меліорацій та садово-паркового господарства, канд. с.-г. 

наук Білу Ю.М., яка ознайомила присутніх з проектом освітньо-професійної 

програми зі спеціальності 206 «Садово-паркове господарство» для здобувачів 

першого (бакалаврського) рівня вищої освіти, структурно-логічною схемою, 

та навчальним планом. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

1. Балашова Елла Вікторівна, керівник студії ландшафтного дизайну 

«Green Angels» зазначила, що наведені в освітньо-професійній програмі 

освітні компоненти відображають актуальні для садово-паркового 

господарства теми та питання. Навчальний план освітньо-професійної 

програми, перелік обов'язкових та вибіркових дисциплін, послідовність їх 

вивчення в повній мірі відповідають структурно-логічній схемі підготовки 

здобувачів першого рівня вищої освіти за спеціальністю 206 «Садово-

паркове господарство». Запропоновано збільшити кількість годин на 

проходження переддипломної практики та підготовку кваліфікаційної 

роботи, оскільки польовий етап досліджень та оформлення кваліфікаційної 

роботи потребує значного обсягу часу. Крім того до каталогу вільного 

вибору бажано було б додати деякі дисципліни, зокрема: основи композиції, 

ландшафтна графіка, лікарські рослини, що дозволить збільшити кругозір 

майбутніх спеціалістів. 

2. Островерх Микола Іванович, керівник розсадника декоративних 

рослин «Агро-флора» відмітив, що розроблена освітньо-професійна програма 

в повній мірі відповідає підготовці фахівця середньої ланки даного профілю, 

відповідає сучасним запитам роботодавців до випускників даного рівня 

вищої освіти. В той же час, ним було висловлено пропозицію в збільшенні 

кількість кредитів на дисципліни професійної підготовки, такі як: 

проектування садово-паркових об'єктів, ландшафтні культури та 



лісорозведення у зв'язку з їх актуальністю та збільшення обсягу навчальних 

та виробничих практик на всіх курсах для набуття практичних навичок. 

3. Помазан Олександр Миколайович, директор Національного 

природного парку «Гомільшанські ліси» підкреслив, що представлено на 

розгляд освітньо-професійна програма підготовки фахівців першого 

(бакалаврського) рівня вищої освіти за спеціальністю 206 «Садово-паркове 

господарство» дозволяє здобувачам вищої освіти набути необхідних 

компетентностей та програмних результатів навчання, які дозволять 

працювати за обраним фахом та бути конкурентоспроможними на ринку 

праці. Була внесена пропозиція, включити до переліку дисциплін 

професійної підготовки інноваційні технології підвищення продуктивності 

декоративних рослин, організацію садово-паркового господарства, 

лісозахист, що дозволить розширити обізнаність майбутніх фахівців в нових 

напрямах садово-паркового господарства. 

4. Альберт Олексій Ігорович висловив думку здобувачів першого 

(бакалаврського) рівня вищої освіти, яка полягає в наступному: у зв'язку з 

частковим звільненням Харківської області від збройних формувань країни 

агресора, розглянути можливість запровадження змішаної форми навчання. 

При цьому в більшій мірі орієнтуватись на практичну складову вивчення 

дисциплін, а терористичну частину вивчення курсів, більше орієнтувати на 

дистанційну та самостійну форми навчання.  

 

 УХВАЛИЛИ: 

1. Внести зміни до освітньо-професійної програми та навчального 

плану з врахуванням тих зауважень, пропозицій і побажань, які було 

озвучено на засіданні робочої (проектної) групи; 

2. Системно проводити засідання з вдосконалення освітньо-

професійних програм та навчальних планів з метою постійного 

вдосконалення освітнього процесу, збільшення конкурентоспроможності 

фахівців на ринку праці, зростання іміджу навчального закладу на ринку 

освітніх послуг. 

 

Голова засідання        Ю. БІЛА 

 

Секретар        С. ПОЗНЯКОВА 


